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Abstract

The psychological orientation aims at creating a sense of the individual with all his capacities,
his preparations and his possibilities so that he understands and considers himself positively and
satisfies his needs within the limits of his social and economic environment according to his
objectives, his aspirations and expectations. Acquires the ability to make the decision and the
competence to coexist with new developments and to negotiate with external data and the internal
environment and ultimately to build a future personal project.

Keywords: activation - theoretical background - school orientation - personal project

Résume

L'orientation psychologique vise a créer un sens de l'individu avec toutes ses capacités, ses
préparatifs et ses possibilités pour qu'il se comprenne et se considére positivement et satisfait ses
besoins dans les limites de son environnement social et économique selon ses objectifs, ses aspirations
et ses attentes. Acquiert la capacité de prendre la décision et la compétence de coexister avec les
nouveaux développements et de négocier avec les données externes et I'environnement interne et,
finalement, de construire un projet personnel futur.

Mots-clés: activation - contexte théorique - orientation scolaire - projet personnel
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